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ZAB.0002.2.2022 
 

Protokół nr XXXIX/22 
z obrad XXXIX Sesja Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 3 marca 2022 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad XXXIX Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady w dniu 3 marca 2022 r. 
o godz. 12: 53 otworzył obrady XXXIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  Powitał Pana 
Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę Wojtkowską – Członka 
Zarządu, radnych Rady Powiatu we Włocławku, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, 
Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Macieja Sadowskiego – Komendanta 
Miejskiego Policji we Włocławku, Pana Macieja Krzemkowskiego – Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Panią Annę Jackowską – Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, Pana Sławomira Paździerskiego – 
Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że XXXIX Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 569/22 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 
lutego 2022 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony 
porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji tego 
porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 24 lutego 2022 r. Przewodniczący Rady 
poinformował, że zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt 
uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na 
wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, 
w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 
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głosów ustawowego składu Rady, z tym, że dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy 
(art. 15 ust. 8). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie 
podlega głosowaniu. Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne. Przewodniczący Rady przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten 
sposób, że przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia 
odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, 
„przeciw” – czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Zarząd Powiatu pismem: 
z dnia 3 marca 2022 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad polegające na: 
 dodaniu punktu w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 roku. 

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029 (tekst 
jednolity),  

 wprowadzeniu autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 (tekst jednolity).  

Uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 3).  
Przewodniczący Rady zapytał – czy są inne wnioski?  
Wniosków nie było. Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem zmienionego porządku obrad 
o punkt 13 w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 
roku?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 17 zmienionego 
porządku obrad XXXIX sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2022-2029 (tekst jednolity)? 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 18 zmienionego porządku 
obrad XXXIX sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 (tekst jednolity)? 
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Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał czy któryś z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXXIX sesji? 
Wniosków nie było.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że dotychczasowy punkt 13 staje się punktem 14 a porządek 
obrad składa się z 20 punktów i przystępuję do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek Zarządu Powiatu radni otrzymali w dniu sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr XXXVIII/22 z dnia 31 stycznia 2022 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXVIII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXXVIII/22 z dnia 31 stycznia 2022 r. 
O godz.12:23 na obrady rady przybyła radna Ewa Kończyńska. Na sali obrad było 21 
radnych.  
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 1 
lutego 2022 r. do 23 lutego 2022 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności 
Zarządu Powiatu za okres od dnia 24 lutego 2022 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady powiatu.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?    
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że w sprawozdaniu jest zapisane, że jest rezygnacja 
firmy wykonującej projekt Polówka – Stary Brześć. Będzie nowy przetarg. Co to za firma 
robiła czy z Nieszawy? Jak będą następna, to radny poprosił, aby dyrekcja PZD powiadomiła 
radnego o wykonawcy. Radny miał z tą firmą do czynienia i na samym wstępnie odradziłby, 
aby ta firma była wybierana.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski powiedział, że była to firma z Nieszawy. 
Dokładne dane można radnemu przekazać, której postęp prac kompletnie nie zadawalał. 
Widziało się zagrożenie w realizacji tego zadania, tak, aby być w miesiącach sierpień – 
wrzesień gotowym do kolejnego naboru RFD. Dlatego umowa została rozwiązana w ramach 
porozumienia. Zostały przekazane mapy do celów projektowych, wykonane przez tą firmę 
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w zamian za nienaliczanie kar. Został przeprowadzony kolejny przetarg, który jest za wyższą 
cenę. Jeśli rada zatwierdzi w dniu sesji zmiany budżetowe, zwiększające środki na 
dokumentację na to zadanie, to zostanie to przeprowadzone. W dniu dzisiejszym na zarządzie 
będzie dokonany wybór nowego wykonawcy. Jeśli przystąpi on do prac niezwłocznie, a jest 
zapewnienie, że tak się będzie działo, to starosta jest przekonany, że do miesiąca sierpnia tą 
dokumentację uda się opracować i być gotowym do kolejnego naboru.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi, pytania? Pytań nie było.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 1 lutego 
2022 r. do 23 lutego 2022 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Sprawozdanie 
Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 24 lutego 2022 r. do 
dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
6) Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2021 r.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Prokurator Rejonowy we Włocławku na podstawie art. 
72 § 1 ustawy Prawo o prokuraturze przedstawił na obrady Rady Powiatu informację o stanie 
przestępczości i jej zwalczaniu w powiecie w 2021 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 1 marca br. przyjęła Informację o stanie przestępczości i jej zwalczania na 
terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2021 r.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 r. przyjęła 
Informację.  
 
Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2021 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
7) Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Policji we Włocławku przedłożył 
na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim w roku 2021 i wynikach pracy komendy policji.  
Poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad analizą raportu.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 1 marca br. przyjęła Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście 
i powiecie włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.   
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym raportem.  
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji obecny jest Pan Maciej Sadowski - 
Komendant Miejski Policji we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
raport.  
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   
 
8) Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 
o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego w 2021 r. wraz z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023”. Kierunki działania Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w roku 2022.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2021 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 1 marca br. przyjęła Informację Komendanta Miejskiego Państwowej 
Straży Pożarnej we Włocławku o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie 
Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego w 2021 r. wraz z realizacją „Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023”. Kierunki działania 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w roku 2022.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Maciej Krzemkowski – Komendant 
Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
Informację.   
 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego 
w 2021 r. wraz z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019-2023”. Kierunki działania Komendy Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w roku 2022 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.   
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9) Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2021 r.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stosownie do przepisu paragrafu 8 pkt 1 
uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 17 czerwca 2013 r. przekazał 
podmiotowi tworzącemu informację o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenie na rzecz jednego podmiotu. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. przyjęła informację 
Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za 2021 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. analizowała informację 
o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego 
podmiotu wynikającą z zapisów paragrafu 8 uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 17 czerwca 2013 roku. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
Informację.  
Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2021 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
 
10) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o 
stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z 
realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2021 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
informacją.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 1 marca br. przyjęła Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora 
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Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu 
Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informację.   
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. przyjęła Informację 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
informację. 
 
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2021 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
11) Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2021.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali informację z wykonania Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2021.  
W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2021.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńska – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. przyjęła Informację 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego Programu Działań na 
Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2021.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
informację. 
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2021 stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu.   
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12) Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021- 
2027 za rok 2021.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok 2021.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na 
posiedzeniu w dniu 1 marca br. przyjęła Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
we Włocławku z realizacji Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 
pracy na lata 2021- 2027 za rok 2021. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radny Mariusz Bladoszewski poinformował, że w dniu 1 marca br. komisja była w PUP we 
Włocławku. Komisja miała możliwość zobaczyć nowo wyremontowany budynek ze środków 
funduszy zewnętrznych. Oprócz osób bezrobotnych sporo przedsiębiorców odwiedza urząd. 
Funkcja urzędu pracy zmienia się, oprócz tego, że szuka zatrudnienia dla pracowników, 
aktywizuje bezrobotnych, pomaga przedsiębiorcom. Przedsiębiorcy mogą wykorzystywać 
różne programy, w których mogą dokształcać swoich pracowników, a tym samym być 
bardziej konkurencyjni na rynku lokalnym. Oprócz firm, które są na terenie powiatu (strefa 
brzeska) jest sporo przedsiębiorców, którzy pracują wokół strefy i tam też widzi swoją 
przyszłość. Dzięki tym programom poprawia się konkurencyjność. PUP wprowadził szereg 
pilotażowych programów, które m.in. park dla rodziny, projekt aktywizacji kompleksowej 
trwałej zajął I miejsce w projekcie ministerialnym. Za to radny podziękował pani dyrektor 
i pracownikom, z którymi komisja miała możliwość porozmawiać o problemach i sytuacji 
Urzędu Pracy.     
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos? Radni nie p[odjęli 
dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 roku przyjęła 
sprawozdanie.  
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021- 2027 za rok 2021 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.   
 
13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2022 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2022 
r.  
Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego 
przycisku.  
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Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 
roku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2022 roku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 
14) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego.    
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 30a ustęp 5 Karty Nauczyciela organ 
prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedłożył sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego za 2021 rok.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. przyjęła Sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 
stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.    
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2022 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestrów zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze 
Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego. Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie w uzasadnieniu w drugim 
akapicie, gdzie jest mowa o uchwale nr XX/177/20, publikacji w Dzienniku Urzędowym.  
Poprosił wpisać Dziennik Urzędowy Województwa Kujawsko – Pomorskiego z 2020 r. poz. 
4294.  
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego br. analizowała i przyjęła projekt 
uchwały w sprawie przyznania w roku 2022 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestrów zabytków lub znajdujących się 
w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przyznania trzynastu wnioskodawcom dotacji na prace przy zabytkach. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów 
w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz ze zgłoszoną poprawką i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2022 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestrów zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. w sprawie przyznania w roku 
2022 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestrów zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu.  
 
16) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy przyznania w roku 2022 dotacji 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy odmowy przyznania w roku 
2022 dotacji celowej. Przewodniczący poprosił o uzupełnienie w podstawie prawnej uchwały 
roku, gdzie jest mowa o ustawie z dnia 23 lipca, wpisać - 2003 r.  
Poprosił również o poprawienie w uzasadnieniu w drugim akapicie, gdzie jest mowa 
o uchwale nr XX/177/20, publikacji w Dzienniku Urzędowym. Należy wpisać Dziennik 
Urzędowy Województwa Kujawsko – Pomorskiego z 2020 r. poz. 4294.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2022 r. analizowała i przyjęła 
projekt uchwały w sprawie odmowy przyznania w roku 2022 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący odmowy przyznania dotacji na prace przy zabytkach. Komisja pięcioma głosami 
„za”, przy dwóch głosach „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 3 marca 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania.  
Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz ze zgłoszonymi dwoma poprawkami?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 roku została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie odmowy przyznania w roku 2022 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.    
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. w sprawie odmowy przyznania 
w roku 2022 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu.   
 
17) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem 
jednolitym.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. analizowała projekt uchwały 
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dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Powiatu Włocławskiego na lata 2022 – 2029.  
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że przewodniczący komisji przedstawił WPF, ale 
nieodłączną sprawa jest budżet, dlatego radny zadaje pytanie w tym punkcie.  Zawsze radny 
czynił to do budżetu, ale sprawa jest na tyle poważna, bo mówi się o grubych milionach.  
Radny poprosił żeby przedstawiono rzeczywiście argumenty, może argumenty na później, ale, 
o jakich kwotach rozmawia się, szczególnie chodzi o transport i łączność. Wieloletnia 
prognoza jest powiązana z budżetem. W tak krótkim czasie radni nie są w stanie opanować 
tylu materiału. Transport i łączność w rozdziale 60014 drogi publiczne, powiatowe. Radny 
poprosił, aby skarbnik przedstawiła, materiał, bo jest obszerny, skomplikowany. Radny 
poprosił o przedstawienie czy przez skarbnika, czy przez starostę.    
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski zaproponował, że przedstawi tę sytuację na 
zasadach ogólnych, jeżeli będą szczegółowe pytania, to pani skarbnik postara się to uzupełnić. 
Starosta rozumie, że tutaj nie chodzi, tak jak zawsze pan radny pyta, o szczególiki, tylko 
ogólną sytuację. Otóż na początku roku zakładano, że jeśli chodzi o zadania drogowe 
priorytetami będą drogi: Modlibórz - Kłóbka – Chodecz, na którą uzyskano 14 mln zł 
dofinansowania, droga Lubomin -  Izbica Kujawska, której kosztorys wynosi około 5 mln 
zł, droga Włocławek - Szpetal kilometrowy odcinek przy wyjeździe z miasta, kosztorys około 
3 200 000 zł i podobna suma przeznaczona na drogę do planowanej strefy ekonomicznej 
Czerniewiczki - Ossówek w gminie Kowal. W budżecie zapisane było także milion złotych na 
remonty dróg. Starosta nie będzie na tą chwilę przytaczał chodników, które są wpisane, gdyż 
na 4 chodniki w ostatnich dniach został złożony wniosek do kolejnej transzy Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład i na drogę Kruszynek - Lubraniec na odcinku 
Gołębin - Lubraniec drugi etap tej ważnej drogi, są to sprawy przyszłościowe. Jeśli chodzi 
o sytuację na rynku usług, szczególnie na rynku budowlanym, co uwypukliło się szczególnie 
przy budowie dróg, te ceny niestety są ok. 2 razy wyższe od cen, które funkcjonowały 
w ostatnich dwóch, trzech latach. I tak na drogę Lubomin _ Izbica Kuj.  jest oferta ok. 
11 500 000 zł. Potwierdzone dofinansowanie Drogowego Funduszu Dróg, tj. 2,5 mln zł.   
Droga w Szpetalu około 3 400 000 zł, oferta ok. 1,5 mln zł, blisko 1,6 mln zł jest 
potwierdzone dofinansowanie. Był także pierwszy przetarg na drogę Czerniewiczki – 
Ossówek, który został unieważniony, kwota ok. 5,5 mln zł oferty.  Natomiast ta droga 
znajduje się na pierwszym miejscu listy rezerwowej Fundusz Rozwoju Dróg, jest jeszcze 
chwila na ewentualne podjęcie decyzji o ogłoszeniu, jeśli tak zdecyduje rada kolejnego 
przetargu. Poziom cen już przy tej drodze się nakreślił. Największe zadanie droga Modlibórz 
–Kłóbka - Chodecz dokonano otwarcia ofert, najniższa oferta blisko 25 000 000 zł, natomiast 
wykonawca w pierwszym terminie nie uzupełnił dokumentów do wyboru i podpisania 
umowy. Wyznaczono drugi termin. Starosta obawia się, że tego uzupełnienia też może nie 
być, ale bardzo by się chciało, żeby ono było. Kolejna oferta jest ok. 3 000 000 zł droższa. 
Starosta rozmawiał z wykonawcą i wszyscy się niepewnie czują w obecnych czasach, jeśli 
chodzi o poziomy cen.  Sumując to wszystko, co starosta powiedział, tę sytuację na rynku, 
biorąc pod uwagę nadwyżkę finansową, jeśli rada zdecyduje się na dzisiejsze zmiany 
budżetowe, które zostały przedstawione przez zarząd, uwzględniając to, że nadwyżka 
z wszystkich poprzednich lat wypracowana poprzez skuteczne pozyskiwanie środków 
zewnętrznych wynosi blisko 30 mln zł, zachowując wszystkie pozostałe inwestycje 
w budżecie, to kredyt na tę chwilę planowany realny, nie patrząc na stricte na zapisy 
w budżecie, jest ok. 16 000 000 zł. Oczywiście wiele jeszcze rzeczy może się wydarzyć, bo 
jest ewentualnie do podjęcia decyzji, co z drogą Czerniewiczki – Ossówek, po ewentualnym 
uzyskaniu dofinansowania. Nie ma pewności jak zachowa się wykonawca z najniższą ofertą 
na drogę Modlibórz – Kłóbka - Chodecz i tutaj też starosta oczekuje na sugestie od radnych, 
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co w tej sytuacji zrobić. Bo wyjścia są trzy, unieważnić przetarg, ogłosić drugie być może 
oferta będzie 22 000 000 zł a może 35 000 000 zł. Obecnie żyje się w takiej niepewności. 
Podpisać umowę z drugim wykonawcą o 3 mln zł droższym około 28 000 000 zł i dołożyć 
kolejne 3 000 000 zł do wyniku finansowego budżetu. O tym trzeba mówić jasno i tę drogę 
zrealizować, bądź nie robić w najbliższych miesiącach nic, bo tutaj jest jeszcze pręgierz 
czasowy sześciu miesięcy od uzyskania promesy przeprowadzenie postępowania 
przetargowego i stracić 14 mln zł dofinansowania. Przed takim dylematem tutaj stoi się.  
Podobnie sprawy dotyczą tych dwóch dróg, dla których dzisiaj jest propozycja, żeby te środki 
zwiększyć, nie zdecydować się na ich realizację, bo te przetargi już były ogłoszone 
dwukrotnie i te poziomy są porównywalne, stracić to dofinansowanie 2,5 mln zł, łącznie 
4 200 000 zł bądź te środki do tych zadań dołożyć. Przed podobnym dylematem stanie się 
w najbliższym czasie tą pierwszą drogą, która jest na liście rezerwowej. Niestety powiat nie 
jest wyjątkiem w skali województwa, kraju. Z tymi dylematami borykają się w tej chwili 
wszystkie samorządy, bo te poziomy cen tak się kształtują. Wprowadza się jeszcze do budżetu 
dokumentację na cztery przejścia drogowe w Lubaniu, Wilkowiczkach, Zgłowiączce 
i Kowalu. Jest informacja o ogłoszeniu kolejnego naboru. W zeszłym roku dofinansowanie 
było rzędu 80%, grzechem byłoby z tego nie skorzystać. Powiat przygotowuje się do 
kolejnego naboru z RPRD. Nie jest tajemnicą, że przygotowuje się drogę Śmiłowice – 
Wilkowczki oraz drogę w Polówce. Zaproponowano zdjęcie 1 mln zł z remontów, natomiast 
te odcinki do remontów w uzgodnieniu z dyrektorem chce się przygotować, jako 3 wniosek 
remontowy w naborze wrześniowym. Jest to droga w Dąbiu i droga w Gąbinku, gdzie te prace 
nakładkowe należy wykonać.  W ocenie starosty w tych miejscowościach one w zupełności 
wystarczą. W ten sposób poszukało się tego miliona oszczędności, stoi się przed bardzo 
dużym dylematem, jeśli chodzi o bieżącą sytuację z drogami. Oczywiście pewne rzeczy mogą 
się jeszcze wydarzyć, bo czeka się na refundację ostatniej transzy szkoły w Chodczu. Jest to 
ok. 600 000 zł, które na ten wynik powinno wpłynąć. Radni wiedzą, że został ogłoszony 
przetarg na sprzedaż pałacu w Brzeziu.  Ma się nadzieję na dochody, natomiast trzeba jasno 
powiedzieć i tutaj być uczciwym, że zdecydowanie się na realizację tych zadań w tym 
momencie spowoduje konieczność zaciągnięcia przez powiat kredytu. Drugie pytanie - 
sugestie radnych na temat zachowania się przy drodze Modlibórz - Kłóbka – Chodecz. 
W najbliższych kilku dniach przed takim bardzo dużym dylematem stanie się. Starosta 
podsumował wypowiedź i powiedział, że są to bardzo trudne decyzje do podjęcia przez 
radnych w dniu dzisiejszym czy realizuje się nie tracąc dofinansowania, czy dokłada się te 
znaczące środki i te zadanie realizuje się. Kolejne drogi złożono na poziomie już cen roku 
obecnego w ramach naboru do Rządowego Funduszu, 4 chodniki i tę ważną drogę Gołębin – 
Lubraniec. Czeka się także na rozpatrzenie wniosku przez Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych i Administracji na remont mostu w Lubrańcu. Należy mieć nadzieję, że środki 
zarezerwowane w budżecie wystąpią. Sytuacja jest bardzo dynamiczna, te ceny są nie do 
przewidzenia w wielu dziedzinach życia i starosta uważa, że nikt z nas jeszcze 
w perspektywie tamtego roku takich poziomów cen i takich zawirowań się nie spodziewał.  
Starosta rozmawia na różnych gremiach, z różnymi poziomami samorządów i niestety 
z podobnymi problemami, jak powiat, borykają się w chwili obecnej wszyscy. Jeśli chodzi 
o przyszłoroczny budżet jest jeszcze jedna niewiadoma to, żeby być w pełni uczciwym 
względem radnych, jak najbardziej obiektywnie to przedstawić, ma być w ramach zmiany 
zasad finansowania samorządów, gdzie w chwili obecnej nie jest to udział w PIT, sytuacji 
bieżącej, gdzie to w ostatnich latach były dość duże wahania, że były wpływy wyższe bądź 
w przypadku pandemii niższe. Z zasady one były wyższe niż planowano i zakładano na 
początku roku. Teraz ten algorytm jest ustalany w październiku w roku poprzedniego, 
zwiększany o poziom wzrostu PKB a nie o planowanych wpływach z PIT-u, które z zasady 
zawsze były wyższe. Natomiast te dochody równoważyć ma subwencja rozwojowa, która po 
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raz pierwszy ma być przyznawana samorządom w przyszłym roku. Nie zna się jeszcze jej 
kwoty i do końca zasad, na jakich będzie pomiędzy samorządy dzielona. Także to będzie 
kolejny element, który wpłynie na kondycję finansową samorządów w przyszłym roku. 
Starosta nie chce już mówić o sytuacji globalnej, o której wszyscy wiedzą, bo to też jest na 
pewno czynnik mający wpływ na podejmowane decyzje.   
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że rzeczywiście stoi się przed ogromnym 
dylematem.  Radny podziękował za taką dyskusję. Paragrafy, papierki, zmieniające się 
sprawy.  Żeby dobrze się zrozumieć. W tym momencie z remontów na razie się rezygnuje.  
Było zaplanowane ok. 1 mln zł. Dzisiaj mówi się o 3 drogach. Jedna jest droższa o 9 900 000 
zł - Modlibórz – Kłóbka, droga Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie – 6 700 000 zł, trzecia 
droga – do końca radny nie zrozumiał, o jaką kwotę zwiększa się – 467 000 zł?  Radny 
zapytał, ile jeszcze zostało przetargów? Na Ossówek, jeśli byśmy chcieli się wywiązać 
z zadań na odcinek na most, drugi w tym roku nie wchodzi w grę.  To byłyby zadania 
wszystkie te remonty i przejść, i jeszcze sprawa Smólnika, co w roku ubiegłym nie było 
wykonane. Radny nie wie czy źle zrozumiał. Pan Starosta powiedział, że kredytu trzeba 
byłoby wziąć ok. 15 mln zł. Z dokumentów wynika, że deficyt wynosi 30 mln zł, więc 15 mln 
zł nadwyżka. Pan Starosta wie, co mówi. To radnego uspokoiło, bo jeśli byłoby to 30 mln zł, 
to już taka sytuacja byłaby niebezpieczna.  Radny zapytał czy dobrze zrozumiał?  
Starosta Włocławski stwierdził, że odpowie na pytania i je usystematyzuje. Tak, jak radny 
powiedział, do tych 3 zadań trzeba dołożyć, jeżeli zdecyduje się i będzie się podpisać, trzeba 
byłoby dołożyć takie kwoty, przy założeniu, że najtańsza oferta przy drodze Modlibórz - 
Kłóbka zostanie uzupełniona, wykonawca podejdzie do podpisania umowy. W pierwszym 
terminie nie uzupełnił, żeby sprawa była jasna. Został wyznaczony drugi termin. W rozmowie 
telefonicznej stwierdził, że do tego zadania nie przystąpi.  Oczywiście starosta opiera się na 
dokumentach. To są duże kwoty. Tu jest dylemat wtedy czy wybierać o 3 mln zł droższą 
ofertę, która ten deficyt powiększy, czy decydować się na ogłoszenie drugiego przetargu, 
gdzie tu pewnym przeciwnikiem jest czas, bo wymogi Polskiego Ładu Rządowego Fundusz 
Inwestycji Strategicznych mówią o półrocznym terminie na postępowanie przetargowe. 
Starosta ma nadzieję, że to jest dość czytelne. Jeśli chodzi o nierozstrzygnięte przetargi, to tak 
jak wcześnie starosta powiedział, jest to ewentualnie droga Czerniewiczki – Ossówek, której 
w pierwszym przetargu rząd ceny był ok. 5,5 mln zł, dofinansowania tam jest około 1,5 mln 
zł. Trudno powiedzieć, jaka oferta byłaby w drugim przetargu, jeśli to dofinansowanie by się 
otrzymało i to zadanie zdecydowałoby się realizować. To jest remont tego mostu 
kosztorysowo, jeśli otrzyma dofinansowanie, kosztorysowo ok. 2 000 000 zł, 50% 
dofinansowania. Trudno powiedzieć czy to są kwoty realne, bo wszyscy widzą, co się dzieje. 
Jeśli chodzi o chodniki, to w budżecie są wpisane 2 chodniki, to są w chodniki w Goreniu  
i w Smólniku, te które nie zrealizowane były w roku poprzednim. Natomiast tutaj 
zdecydowano się na ruch w takiej postaci, że te 2 chodniki i 2 kolejne w Falborku 
i w Smólsku zostały złożone do kolejnego naboru Polskiego Ładu, ponieważ wymogiem tego 
naboru było złożenie wniosku do 5 000 000 zł i dopiero to pozwalało składać wnioski kolejne 
i tutaj złożono drogę Gołębin – Lubraniec.  Być może te terminy są przesuwane, teraz ten 
termin został przesunięty do 11 marca składania tych wniosków. Trudno powiedzieć, kiedy to 
postępowanie zostanie rozstrzygnięte. Starosta podejrzewa, że w tym roku należałoby ogłosić 
przetargi, bo to znowu jest półroczny termin od ewentualnego rozstrzygnięcia, natomiast 
starosta zakłada, że płatności za te inwestycje przechodziły na rok 2023. To też są dość spore 
zadania. Jeśli chodzi o ogólny wynik finansowy, nie wliczając w to rozwiązań na drodze 
Czerniewiczki – Ossówek, ewentualnego zwiększenia kwoty na drogę Modlibórz – Kłóbka - 
Chodecz bądź zmniejszenia, jeśli rada zdecyduje się na ogłoszenie drugiego przetargu, nie 
uwzględniając przetargu na chodniki, na mosty, na tę chwilę z poprzednich lat jest nadwyżka 
ponad 29 mln zł. Zakładany deficyt jest ok. 45 000 000 zł. Łatwo policzyć, że na tę chwilę 
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jest to kredyt na poziomie 15 do 16 mln zł. Jeszcze kilka rzeczy w trakcie roku w tym 
budżecie się wydarzy. Sytuacja jest dynamiczna. Oprócz tego to, co mówił pan radny, 
wprowadza się te 4 przejścia dla pieszych, aby na te 80% dofinansowania być gotowym na 
ewentualne zabezpieczenie środków na te zadania i też trzeba będzie wprowadzić do budżetu. 
Starosta już nie zakłada, że to będą tak strategiczne kwoty, o których mówi się w tym 
momencie i nie tak znacząco wpłyną na budżet. W sposób jak najbardziej opisowy, obrazowy 
starosta postarał się przedstawić i że dla radnych jest to jasne i czytelne do podjęcia decyzji. 
Starosta sam nie wie, co zrobić z przetargiem na drogę Modlibórz – Kłóbka- Chodecz czy 
ewentualnie, jeśli w drugim terminie nie uzupełni wykonawca, rozmawiać z drugim 
oferentem, czy próbować ogłaszać drugi przetarg. Starosta uważa, że nie ma mądrego na tę 
sytuację w tym momencie, bo tutaj za dużo niewiadomych jest i w skali globalnej, i lokalnej. 
Na pewno bardzo tych sugestii starosta potrzebowałby. Proponuje się rozwiązanie także 
rezerwy na zarządzanie kryzysowe. Niestety tych zadań także przybywa, organizowane są 
punkty pobytu uchodźców. Organizuje się powiatowy punkt zbiórki darów. Co prawda padają 
deklarację refundacji tych zadań ze środków budżetu państwa, natomiast być może będzie 
potrzeba w pewnym momencie wyłożenia tych środków tak, aby za te noclegi czy za 
funkcjonowanie punktu zapłacić, nie mówiąc o innych rzeczach, które mogą się wydarzyć. To 
też może mieć wpływ na budżet i tego też trzeba mieć świadomość. Na razie tę rezerwę 
rozwiązuje się.  Zobaczy się, jakie będą potrzeby w tym zakresie.   
Radny Bogdan Domżalski stwierdził, że rzeczywiście to jak powiedział radny Kaca powiat 
stanął przed trudnym zadaniem, przed podjęciem decyzji o wzięciu kredytu. Ten kredyt na 
chwilę bieżącą, przy stanie budżetu powiatu, nie jest żadnym zagrożeniem czy ryzykiem. 
Zagrożeniem jest to czy firmy wykonujące, biorące udział w przetargach czy podejmą się 
wykonania tych zadań. Jeżeli chodzi o drogę, z którego okręgu radny pochodzi – Modlibórz- 
Kłóbka – Chodecz, to jest dofinansowanie praktycznie 14,5 mln zł i dokładając 9 czy 10 mln 
zł, jest zabezpieczenie, że ta inwestycja będzie wykonana. Podobnie jest z innymi 
inwestycjami drogowymi. Powtarzając przetargi jest duże ryzyko, że te przetargi będą dużo 
wyższe. Patrząc na inne samorządy z reguły do tego dochodzi. Sytuacja jest trudna, jednak 
radny jest za propozycję zarządu, żeby ten kredyt jednak wziąć, spróbować wykonać te 
inwestycje. Inflacja w ubiegłym roku była na poziomie 8% teraz te ceny skaczą z dnia na 
dzień i można znaleźć się w sytuacji, że jeszcze większe pieniądze będą potrzebne, trzeba 
będzie to na spokojnie rozważyć i ratując te inwestycje na pewno podjąć decyzję 
o zaciągnięciu kredytu.   
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że starosta wspólnie z zarządem będzie brał największą 
odpowiedzialność za to, co się stanie. Rada ma swoją opinię wyrazić. Sytuacja jest bardzo 
trudna. Jest się w takim momencie, że na pewno nie będzie z naszej strony tutaj 
jakiegokolwiek ataku. Radny podziękował za tą dyskusję, która dzisiaj była. Radny uważa, że 
to jest pierwsza dyskusja tak merytoryczna, gdzie pan starosta z radnymi tutaj oficjalnie 
rozmawia. Radny zwrócił się do pana starosty, żeby rzeczywiście, jak są tak strategiczne 
sprawy, bo było się po różnych stronach barykady, a koalicja na pewno więcej rozmawia. 
W takich sprawach, jeśli pan starosta widzi potrzebę spotkać się z naszych klubem. Radni są 
otwarci, żeby rozmawiać. Przychodząc na to spotkanie, na dzisiejszą sesję radny poczuł się, 
co najmniej nie tak.  W piątek była komisja budżetowa i nie było żadnej informacji. Radny 
zwrócił się do pana Domżalskiego - jako komisja infrastruktury otrzymuje się materiał, że 
będzie się dyskutować po fakcie, jeżeli dzisiaj podejmie się decyzję. Radny uważa, że 
powinno się podchodzić odpowiedzialnie. Co by się stało gdyby wczoraj pan przedzwonił 
żeby się spotkać w trybie nadzwyczajnym i komisja infrastruktury przedyskutowałaby ten 
temat. Należy sobie zaufać. Nikt tu nie jest, żeby jeden przeciwko drugiemu podstawiał nogi, 
żeby przekazywał jakieś złe rzeczy. To jest nasz powiat. Może ktoś powie górnolotne słowa 
itd. Radny podziękował panu staroście, że tak to przedstawił i poprosił o współpracę.  Nie ma 
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złej woli, bo to tak się zmienia z dnia na dzień, ale prośba taka żeby z radnymi też spotkać się 
i rozmawiać, bo koalicja na pewno na swoim klubie jednym czy drugim, wspólnie 
koalicyjnym się spotkają i mają tą wiedzę. Radni dowiadują się o pewnych faktach i rzeczach, 
i później są jakieś domysły, że może w taki czy w taki sposób.  Radny powiedział, że 
Wspólnota na pewno nie będzie przeciwna inwestycjom. Nawet, jeśli będzie zwiększony 
deficyt, budżetu itd. To, co powiedział akurat radny Domżalski, to radny z tym się zgadza, że 
mogą być podpisane umowy a firmy mogą się nawet wycofywać, bo to, co będzie za dwa czy 
trzy miesiące tego nikt nie wie. Jest się w przededniu jakiejś sytuacji bardzo istotnej i ważnej, 
i radny sądzi, że nawet radni powinni się wspomagać. A jeśli potrzeba, to Wspólnota 
deklaruje, że jest do dyspozycji, czy to oficjalnie, czy nieoficjalnie, nie ma żadnego problemu. 
Radny sądzi, (choć mówi o sobie), ale czy to pan Zawidzki czy pan Pawłowski, czy Roman 
Tomaszewski mają tyle doświadczenia, że chcą się zapoznać, usłyszeć, jaka jest sytuacja 
i będzie łatwiej rozmawiać. Dzisiaj Wspólnota nie będzie przeciwna. Radny osobiście uważa, 
że tę informację radni mogli mieć wcześniej. Osobiście radny uważa, że decyzje trzeba 
podejmować szybko, zdecydowanie. Radny zwrócił się do pana Romana Gołębiowskiego. 
Głównie pan starosta będzie odpowiadał wspólnie z członkami zarządu. To jest sytuacja 
praktycznie nadzwyczajna. Radny ma uwagę do pana, jako starosty.  Praktycznie wynika 
z tego, że o 100% poszły faktycznie koszty. To trzeba jasno powiedzieć. Przy tych dwóch 
drogach tak wynika, a nawet więcej. O ile radny pamięta, pan dyrektor Wiśniewski jest na 
tyle doświadczony, że zawsze z rezerwą 30% czy nawet 40% brał. Te dokumentacje nie były 
robione 5 czy 4 lata temu. One były robione najprawdopodobniej w ubiegłym roku jesienią 
albo jest taka sytuacja, że tak poszła inflacja, mogła iść, bo głównie masa, wytwórstwo itd. 
Radni będą wspierać pana starostę w sensie tym żeby nie było też w niektórych chciejstwa. 
Bo niektórzy chcieliby mieć piękne, wspaniałe pałace.  Radny stwierdził, że jeździ tą drogą 
Modlibórz – Kłóbka.  Są też różne zdania na ten temat w sensie takim, jeśli będzie się ją w tej 
chwili modernizować. Ona jest naprawdę w niezłym stanie. Radny nie mówi, żeby nie robić, 
bo sam był od początku, bo wszyscy się spotykali, mówili, żeby jak najwięcej inwestować, 
ale żeby też nie było jakiegoś chciejstwa i mówienia, że wszystko by się chciało, bo zadań 
w powiecie jest bardzo dużo. Pan starosta musi prowadzić odpowiedzialnie i w tym zakresie 
podejmować mądre decyzje, przedstawiać na zarządzie, na radzie. Radni są do dyspozycji. 
Radny nie będzie więcej nic mówił, żeby nie skłócać, bo jest się w przededniu ważnych 
decyzji. Radni są do dyspozycji, jak pan starosta będzie chciał się spotkać. Pan starosta 
wspólnie z wicestarostą de facto odpowiadają, jako etatowi członkowie, jest jeszcze pani 
Wojtkowska – członek zarządu. Mają największą wiedzę w zarządzie i powinni tutaj 
odpowiednie, mądre decyzje przedstawiać.  Radny podkreślił, że Wspólnota nie będzie 
przeciwna. Radny osobiście się wstrzyma. Wiele radny zrozumiał. Przychodząc na sesję 
radny miał inne spojrzenie. Radny podziękował za to wyjaśnienie.  Należy się brać do roboty 
a co będzie to czas pokaże, kto miał w tym zakresie rację. Radny uważa, że trzeba iść do 
przodu, bo każdy dzień stracony może się nie powtórzyć i nie przynieść nam efektu.   
Przewodniczący Rady powiedział, że przedmiotowa droga jest na terenie gminy Lubień Kuj.  
Gdyby nie było dotacji, to można byłoby się zastanawiać i mieć wątpliwości. Nie ma, nad 
czym się zastanawiać i te kredyt, który ma się wziąć, nie będzie aż tak dotkliwy a życie 
pokaże czy dobrą decyzję rada podjęła.  Przewodniczący poprosił o zagłosowanie za tą 
decyzją.  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że przedmówca pan Kazimierz Kaca już tutaj tyle 
słów wypowiedział i dobrze, że wypowiedział. Radna chciałaby nawiązać do wypowiedzi 
pana Kazimierza i chciałaby powiedzieć, że Rada Powiatu we Włocławku podejmuje tylko 
mądre decyzje, bo pan apelował o podejmowanie mądrych decyzji. Radna uważa, że Rada 
Powiatu podejmuje tylko mądre decyzje. Radna chciałaby teraz swoje zdanie wyrazić bardzo 
krótko, jeżeli chodzi o zaciągnięcie kredytu, po prostu o dalsze prowadzenie inwestycji. 
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Radna uważa, że nie można się zatrzymać w pół drogi. Może to nie jest pół, na, ale na starcie, 
ponieważ tak jak było mówione i ta inflacja, i nie wiadomo, co z wykonawcami. Radna 
nawiązała do tego, co jest. Budżet powiatu jest w bardzo dobrej kondycji finansowej 
i zaciągnięcie kredytu 15 czy 16 mln zł, przy budżecie 120 mln zł, to jest żaden kredyt. Radna 
pracuje w samorządzie i od lat radna apelowała, że powiat powinien zaciągać kredyty nawet 
chcąc zrealizować inwestycje, dużo inwestycji, a samemu można zaobserwować, że rada 
rozpędziła się w tych inwestycjach, Jest bardzo dużo środków przekazywanych i rada nie 
powinna się zatrzymywać. Radna uważa, że powiat udźwignie ten ciężar, nie będzie to aż tak 
wielkie obciążenie, a przy dobrym „wietrze”, to nawet może nie będzie tego kredytu, bo 
jeżeliby się udało wszystko zrealizować, to radna uważa, że najważniejsze są inwestycje. 
Inwestycji zrealizowanych już nikt nie zabierze, ich już nikt po prostu nie zwróci. Też będzie 
realizowana inwestycja drogowa, która bierze początek w gminie Boniewo, ale to jest 
naprawdę mały odcinek w tej chwili, ale cały szlak komunikacyjny jest bardzo ważny, jest 
bardzo ważny nie tylko dla gminy Boniewo, nie tylko dla gminy Izbica Kuj., ale naprawdę dla 
wielu uczestników ruchu, którzy i z autostrady zjeżdżają. W tej chwili jest bardzo dużo 
sklepów, tych marketów. Inwestycja drogowa to jest bardzo ważną rzeczą, inne są ważne, ale 
żeby dojechać i żeby się rozwijać jest to bardzo ważne. Radna jest za tym, żeby kredyt 
zaciągnąć i radna uważa, że tu nie ma wielkiego zagrożenia dla budżetu.  
Radny Bogdan Domżalski powiedział, że radny Kaca zarzucił, że nie zwołał Komisji 
Infrastruktury. Rzeczywiście tej komisji przewodniczący nie zwołał, ale sytuacja jest 
dynamiczna. Przetarg był nie tak dawno. Mając na uwadze, że zbliża się sesja i wszyscy 
radni mogą dyskutować nad tak ważną decyzję, nad tak ważnym, wysokim zadłużeniem, 
w stosunku do budżetu powiatu, to nie jest wysokie zadłużenie i radny uważa, że to nie 
starosta, nie zarząd odpowiada za wykonanie budżetu, za wykonanie wszystkich inwestycji, 
tylko rada podejmuje decyzje, starosta i zarząd nakreśla kierunki a radni głosując podejmują 
decyzję czy weźmie się to zadłużenie i wykona się inwestycje, czy poczeka się.  Nie wiadomo 
do końca czy czekając, według radnego czekając, będzie to duży błąd. Jest radnych 21, należy 
dyskutować i podjąć decyzje, należy pomagać staroście i zarządowi.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że pozwoli sobie po raz pierwszy od roku czasu 
zabrać głos oficjalnie na sesji. Radnemu miło, że spotyka się w takim gronie, ale myśli, że 
dzisiaj nie o to chodzi. Radny dzisiaj występuje w imieniu mieszkańców pięknej Gminy 
Chodecz. Właściwie gmina jest odcięta od świata. Droga wojewódzka, gdzie były różne 
koncepcje i budowy, miała powstawać obwodnica Chodcza. Również obecni tu na sali 
jeździli do pana Marszałka i snuli plany jak tą obwodnicę pobudować. Skończyło się na 
planach i jeżeli radni nie wierzą, to zaprasza żeby przejechać się po tej drodze wojewódzkiej, 
która ma być robiona tak do końca nie wiadomo, kiedy.  Radny zaproponował, żeby się 
przejechać również po tej drodze powiatowej, o której teraz dyskutuje się i spróbować po niej 
normalnie przejechać.  Radny uważa, że została tylko jedna alternatywa, że powinno się 
jeździć przez Lubień Kuj.drogą powiatową Chodecz – Lubień Kujawski.  Dla rady ta 
inwestycja bardzo ważna i w imieniu mieszkańców gminy Chodecz, radny poprosił radnych 
żeby wyrazili zgodę na zaciągnięcie kredytu, na to żeby wszystkim żyło się lepiej. Również 
radny będzie dokładał starań wszystkich, żeby ta droga była zrobiona dobrze.  Nie można 
oszczędzać na tego typu inwestycjach i radny uważa, że nie będzie się robić tej drogi tylko po 
to, żeby były piękne zdjęcia w gazetach, piękne pompatyczne wypowiedzi, jacy to jest się 
mądrym, jacy wielcy a potem po trzech latach te drogi remontuje się.  Radny pamięta, że ta 
droga była remontowana już kilkukrotnie. Widocznie tak była remontowana, że ona wymaga 
w tej chwili znacznych nakładów.  Radny uprzejmie prosi, żeby teraz nie przekonywać się, co 
powinno się zrobić, tylko powinno się wspólnymi siłami, jak tutaj dzisiaj deklaracje były 
złożone, te inwestycje robić. Dzisiaj akurat takie znaczne kwoty są potrzebne dla tej 
inwestycji Modlibórz – Chodecz. Być może w przyszłym roku będą takie środki potrzebne na 
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inne inwestycje i też, jako mieszkańcy gminy Chodecz, będą o tym pamiętać i radni z gminy 
Chodecz, z obwodów naszych też będą pamiętać, że trzeba spłacić dług wdzięczności wobec 
innych. 
Radny Wojciech Zawidzki w nawiązaniu do tych wszystkich wypowiedzi powiedział parę 
zdań. Poważna dyskusja, decyzje bardzo mądre wszystkich osób odpowiedzialnych na tej sali. 
Decyzja zarządu i starosty jest najważniejsza, bo prawdziwie bierze odpowiedzialność. 
Radnych jest tylko zastanawiać się w tym podejmowaniu decyzji pana starosty czy poziom 
kredytowania jest bezpieczny. Drugie czy w tych rozważaniach są możliwości pomniejszenia 
innych inwestycji i polepszenia tego budżetu? Podstawową zasadą jest to, co tutaj pan 
Kazimierz Kaca powiedział - taka głęboka analiza powinna nastąpić na komisji i bez żadnego 
wytykania czy to są mądre, czy niemądre decyzje. Żeby przedyskutować i mieć głębszą 
jeszcze analizę niż dzisiaj na sesji.  Radni nie są przeciwko żadnym inwestycjom, żadnym. 
Radny współczuje panu staroście, bo dzisiaj wygląda nieźle, jutro może być jeszcze lepiej 
albo może być źle. Takie są możliwości. Radny w życiu podejmował trudniejsze i na 
większym poziomie zadłużenia i nie o to chodzi, tylko chodzi o pełną przedyskutowaną 
w słusznym czasie sprawę. Jeżeli potrzeba, to radni są zawsze otwarci przyjechać nawet dzień 
przed i przedyskutować. Jeżeli potrzeba to radni oferowali nie raz wyjazd w teren żeby 
zobaczyć, która inwestycja naprawdę jest wskazana, tym bardziej jak są pieniądze z zewnątrz, 
możliwość zdobycia lub poczekania na następny okres. Takim przykładem jest czekanie 
cierpliwie w gminie w Brześć Kujawski i radny uważa, że jest to słuszne, ponieważ gdzie 
indziej prawdopodobnie są ważniejsze zadania. Pan starosta lepiej wie. Dlatego prośba. Radni 
nie są przeciwni tym trudnym decyzjom, które muszą być teraz podjęte. Państwo pracujący 
w zarządzie są bardziej na bieżąco i szybko podejmują decyzje. Po to jest się w Komisji 
Infrastruktury, budżetu żeby to było podane i przedyskutowane dogłębnie. 
Starosta Włocławski podziękował za tą dyskusję, bo dyskutuje się merytorycznie. 
Oczywiście zawsze na to są jakieś naleciałości, no, bo taka specyfika tutaj naszych spotkań, 
ale starosta ocenia tą dyskusję za bardzo merytoryczną. Starosta powiedział, że w tej kadencji 
realizuje się ścisły program realizacji dróg po kolei. Wydaje się, że poza odcinkiem Gołębin -  
Lubraniec, bardzo strategicznym dla powiatu włocławskiego, idzie się właściwą drogą, co 
zawsze potwierdzone było jednomyślnym głosowaniem przez radę. Niezrealizowanie tej 
drogi wynikało do tej pory tylko z powodu, że przez wiele lat nieuregulowane były sprawy 
własnościowe. Naprawdę drogi będące w tegorocznym budżecie starosta uważa za bardzo 
ważne i strategiczne. Starosta nie musi nikogo do tego przekonywać. Każdy wie, jaki jest stan 
drogi wojewódzkiej z Izbicy Kuj. do Lubrańca. Z różnych stron w tej sali padały twierdzenia, 
aby robić alternatywę. To, co powiedział pan wicestarosta, być może droga Modlibórz – 
Kłóbka - Chodecz będzie niedługo jedynym łącznikiem w należytym stanie Chodcza 
z miastem Włocławek. Także według radnego warto tę drogę robić, nie mówiąc już 
o wyjeździe z Włocławka, który przebudowany kilkanaście lat temu na tym odcinku został 
już zniszczony i wymaga poprawy, jeśli chodzi o natężenie ruchu. Każdy zdaje sobie sprawę, 
jak tam jest codziennie. I kolejna droga do planowanej, nowopowstałej strefy ekonomicznej 
w Kowalu. Starosta też nie będzie mówił, aby te drogi do tych terenów w skali powiatu 
włocławskiego przekonywać. Starosta uważa, że żadne z tych zadań nie jest żadną spłatą 
zobowiązań wyborczych czy jakąś niepotrzebną inwestycją. Wszystkie te drogi są drogami 
strategicznymi. Starosta zaproponował, aby spojrzeć także na budżet na zadanie inwestycyjne 
drogowe w całości. Jeśli patrzy się na rok bieżący, powiedzieć można, około, bo jeszcze kilka 
niepewnych jest, to jest to kwota około 40 000 000 zł, środki zewnętrzne około 20 000 000 zł, 
jeśli dołączy do nich dofinansowanie na drogę w gminie Kowal. Jeszcze nie tak dawno było 
to dużym marzeniem, aby taki poziom dofinansowania na inwestycje drogowe w powiecie 
występował. Oczywiście starosta nie ma tu zamiaru krytykować. Pojawiły się nowe 
programy, nowe możliwości i stara się z tego korzystać, ale w całości 50% tegorocznych 
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zadań sfinansuje się ze środków zewnętrznych, około bo jest kilka niewiadomych. Starosta 
poprosił, aby konkretnie słów nie brać do siebie, żeby później nie odpowiadał za to, co 
powiedział. Starosta uważa, że w takiej sytuacji z dofinansowań zewnętrznych zrezygnować 
nie można, bo to jest jednak 50% środków zewnętrznych i należy te zadania robić.  Co do 
tego, że być może za późno ta informacja się pojawiła, starosta powiedział, że sytuacja jest na 
tyle dynamiczna, że nie mógł rozmawiać wcześniej, bo pewne uzupełnienia w przetargach 
były dzisiaj do 9: 00, natomiast z jednej strony radni apelują o to, aby działać szybko 
a z drugiej strony o to, aby poprzedzać tą procedurą zwołaniem komisji, dyskusji. Trzecia 
sprawa radni mówią, że wszystko dzisiaj jasno zostało powiedziane. Starosta też tak uważa, 
stara się tę sprawę przedstawić uczciwie i jak potrafi przedstawić sytuację. Naprawdę starosta 
nie uważa, żeby ktoś na tej sali nie miał informacji, co do podjęcia decyzji czy na tak, czy na 
nie.  Starosta nie mówi, że wszyscy muszą być na tak, ale nie można szukać wymówek, że 
ktoś nie ma informacji, co do podjęcia decyzji. Być może zarząd mógł przestawić lepszą 
propozycję, inną, z czegoś zrezygnować. Jeśli tak, to starosta poprosił, aby powiedzieć, 
z czego? Jeśli takie są wnioski. Starosta uważa, że wszystkie informacje, które jeszcze ważyły 
się dzisiaj do 9: 00 bezzwłocznie są radnym przekazywane i jednoznacznie starosta 
sprzeciwia się takiej aurze, że z kimś to jest ustalone wcześniej, z kimś później.  Nakładał się 
jeszcze na to problem w PZD i tym podobnych rzeczy, że pewnych rzeczy nie można było 
zrobić wcześniej. Takie jest życie, reaguje się szybko. Myślą starosty w rozmowie z panem 
przewodniczącym było zwołanie sesji w dniu dzisiejszym i jest to spowodowane tym, aby jak 
najszybciej móc podpisać umowy, żeby jeszcze dzisiaj dokonać wyboru. Starosta był 
przekonany, że dokona się wyboru także na drogę Modlibórz – Kłóbka – Chodecz. Niestety 
wykonawca tych dokumentów do 9: 00 dzisiaj nie uzupełnił. Działa się ekspresowo, o co 
radni prosili. Starosta nie przyjmuje do siebie zarzutu, że coś, komuś nie zostało 
przedstawione, bo mówi to jasno i czytelnie. Starosta bardzo poprosił o poparcie tej uchwały, 
bo po pierwsze szkoda tych 50% kosztów kwoty środków zewnętrznych, po drugie budżet 
powiatu jest w bardzo dobrej kondycji finansowej. W ocenie starosty, jeśli będzie to 
kilkanaście milionów kredytu, to nie jest to żadnym zagrożeniem dla budżetu, który zamyka 
się w roku obecnym w kwocie obecnie około 150 - 160 mln zł, to jest 10% budżetu. Starosta 
poprosił, aby wskazać samorząd, który w takiej kondycji się znajduje, nie licząc samorządów 
górniczych, gdzie mają inne wpływy. Po trzecie jeszcze wiele rzeczy pozytywnych może się 
wydarzyć. Czyni się bardzo duże starania o to, aby uzyskać dofinansowanie, starosta 
wielokrotnie o tym na tej sali mówił, na budowę Powiatowego Centrum Zdrowia, gdzie 
w chwili obecnej są zarezerwowane praktycznie wszystkie środki własne minus 6 000 000 zł 
dofinansowania z Rządowego Fundusze Inwestycji Lokalnych. Jeśli udałoby się, o czym 
starosta nie chce jeszcze mówić, aby ta inwestycja znalazła się na liście projektów 
kluczowych z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
Jeśli nie, to będzie się walczyć o te środki w konkursach i to będzie oddech dla tego budżetu. 
Natomiast starosta uważa, że podstawową rolą jest rozwiązywania problemów mieszkańców 
i z inwestycjami, jak było na tej sali powiedziane, zatrzymywać się nie można. Dlatego też 
starosta poprosił o poparcie tych zmian. Starosta nie ma problemu, żeby powiedzieć, że bierze 
na siebie i na zarząd odpowiedzialność za te zmiany, bo uważa, że interes mieszkańców jest 
najważniejszy i przede wszystkim z tą myślą te zmiany radnym zostały zaproponowane. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radny czy radny Zawidzki powiedzieli jasno. Radni 
nie obawiają się jakichkolwiek słów. Radni są za tym, aby inwestować. Dzisiaj jest się 
w szczególnym momencie, nawet historii. Radny zwrócił się do pani Kozłowskiej 
i powiedział, że może być wszystko dobrze, a może być i źle. To nie jest prosta decyzja. To, 
co jest w gminie Boniewo, to radna niech zostawi dla siebie. Dzisiaj, gdyby było 40 mln zł, to 
dzisiaj by się nie dyskutowało. Ale to radny zostawia ten temat. Radny Ambrożewicz 
poruszył chyba jeden z najważniejszy temat - dróg wojewódzkich.  Radni pamiętają, że 
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niektórzy mówili tu, że radny jest nawiedzony, zakręcony, coś tam odbiło na temat dróg 
wojewódzkich. Radny podziękował, że pan J. Ambrożewicz to poruszył. Praktycznie, co 
zrobiono od 30 lat - wycięto te drzewa. A kierunek Izbicy Kuj., kierunek Lubrańcu a kierunek 
Chocenia? Radny jeździ tą drogą od Kowala do Chocenia, tam praktycznie przejechać nie 
można. Już tu kiedyś radny powiedział, że za chwilę zjawią się ci ludzie z zarządu i będą 
znowu kwiaty wręczać. Co się dzieje z tymi drogami wojewódzkimi? Nie należy się bać 
odpowiedzialności, to też jest zadanie, żeby walczyć.  Radny zaapelował, szczególnie do 
starosty, nie należy uciekać od tematu, że dzisiaj będą obiecywać. Oczywiście radny nie raz 
został oszukany. Może za daleko idące słowo oszukują. Mamią tym, że te drogi będą. Robią, 
przerabiają te dokumentacje. I wszyscy wiedzą, o co chodzi. Radny patrzy na niektórych 
miny i sądzi, że przyznają rację. Tam, gdzie są drogi wojewódzkie, tam jest tragedia. 
Brześcia, Lubrańca, Izbicy, Chodcza, Chocenia, Kowala. Powiedzieć sobie trzeba jasno, ktoś 
musi za to wziąć odpowiedzialność. Nie należy się bać. Skierować trzeba jeszcze raz pismo 
do Sejmiku Wojewódzkiego na ręce Marszałka, niech ktoś przyjedzie, aż do skutku. Należy 
to dać do posłów, senatorów. Jak ten stan dróg wygląda? To ma być rozwój powiatu? Radny 
nie mówi, kto więcej a kto mniej zbudował. Zostało zrobione i odnowione i to od pani 
Ciesielskiej do pana Gołębiewskiego. Każdy robił na ile potrafił, i na ile mógł. Drogi były 
zrobione. W ocenie radnego dzisiaj największym nieszczęściem powiatu są drogi 
wojewódzkie i każdy musi to zrozumieć. Nie należy oszukiwać się, nie klaskać, że jest 
dobrze.  Prośba taka - ze spokojem, determinacją, mądrością wspólnie z gminami należy 
doprowadzić do tego, że wreszcie na tych drogach zacznie się wreszcie coś dziać, bo na dzień 
dzisiejszy to jest maskowanie. Radny zwrócił się do pana Rudzińskiego i powiedział, że droga 
buduje się 17 km przez 5 lat, jest nieskończona. Czy to jest do pomyślenia, żeby pięć lat 
budować 17 km? Czym ona jest nadzwyczajna? Wstyd.  Ten, kto za to odpowiada powinien 
przyjść i powiedzieć przepraszam, biorę się do roboty i ma być to zrobione. Radny zwrócił się 
z prośbą do Przewodniczącego Rady, aby wspólnie ze starostą wystosować pismo, że na 
następną sesję jest się gotowym. Dzisiaj mówi się, że jedyną alternatywą do Chodcza, 
Lubrańca będą drogi powiatowe. Oni zamiast wspierać drogi powiatowe, to oni nie remontują 
swoich. Przecież ktoś jest właścicielem. Nie należy bać się odpowiedzialności. Należy być 
otwartym, zdecydowanym. Kwestia zasadnicza będą drogi, będzie rozwój powiatu, będzie 
bezpieczeństwo.  
Radny Marek Jaskulski wrócił do tego tematu wiodącego czy wchodzi się w te inwestycje?  
Faktycznie czasy są nadzwyczajnie, nieprzewidywalne. Radny zastanawia się nad tym, co by 
zrobił, gdyby od niego to zależało. Taka ogólna zasada gospodarowania, kierowania się 
rozumem, podejmowania racjonalnych decyzji jest taka, jeśli ktoś mi daje przynajmniej 
połowę na konkretną inwestycję, a drogi niezależnie, kto tu rządzi, kto rządził i kto będzie 
rządził, zresztą po tej dyskusji widać, są tematem najważniejszy, jeśli chodzi o inwestycje. To 
jednak biorąc pod uwagę wszelkie niepewności, uwarunkowania, które od radnych nie zależą, 
to by w to wszedł.  Z wypowiedzi tutaj pana starosty i dyskutantów wynika, że ta szansa, 
gdzie te 50% przynajmniej tych środków zewnętrznych będzie. Nie należy się łudzić, że 
korzystny klimat wokół samorządu może trwać wiecznie i na nic zdadzą się działania rady 
czy kolegów w przyszłości a skoro szansa jest na 50% i na tak ważny temat, jak drogi, akurat 
droga z okręgu radnego, też tam ma szansę wejść, to jednak mimo tej niepewności, biorąc pod 
uwagę, że niegospodarnością i głupotą byłoby nie wziąć tych pieniędzy.   
Radny Karol Matusiak zaapelował do Wspólnoty, do pana Kazimierza Kacy, który się tutaj 
wypowiada, że jest „za”. Skoro jest za realizacją wszystkich tych inwestycji, nie pozostaje nic 
innego tylko zagłosować za tym projektem uchwały. Radny uważa, że do końca kadencji 
będzie to gwarancją ukończenia wszystkich planowanych inwestycji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że temat dróg wojewódzkich akurat nie jest na dzisiaj, 
ponieważ nie jest to przewidziane w harmonogramie, ale postara się o zaproszenie tutaj 
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radnych wojewódzkich. Przewodniczący Rady ma pewien pomysł, który byłby owocny. To 
nie jest żart i zwrócił się do pana Kazimierza Kacy. Jeżeli radny będzie kandydował na 
radnego wojewódzkiego, to ma od przewodniczącego 100% poparcia.  Wiele osób poparłoby 
pana radnego, aby był radnym wojewódzkim i dokonał wreszcie pewnego przełomu. Od 20 
lat to żadna droga nie była robiona oprócz tej, która się zaczęła Brześć – Kowal. To taka 
uwaga. Przewodniczący wyraził nadzieję, że jest to żart, to jest poważny głos.  
Radny Kazimierz Kaca poprosił o 30 sekund przerwy. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady i powiedział, że jeżeli nie ma głosów 
w dyskusji, to poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 3 marca 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity) stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2022-2029 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
18) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2022 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały 
wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 25 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmian w budżecie Powiatu na rok 2022. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są jakieś pytania, uwagi?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 wraz z autopoprawką (tekst jednolity) stanowi 
załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu.  
 
19) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady przypominał, że do dnia 30 kwietnia 2022 r. radni są zobowiązani do 
złożenia oświadczenia majątkowego. Stosowne pismo wraz z drukiem oświadczenia radni 
otrzymali wraz z materiałami na sesję.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy ktoś chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
 
20) Zamknięcie XXXIX Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął w dniu 
3 marca 2022 r. o godzinie 14: 25 XXXIX Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

 
Przewodniczący Rady  

 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………… 
2) Anita Sudomir – Ozdoba …………………… 

 


